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SLOVENSKO: Igor, gratulujeme! Podarilo sa ti za cenu desiatok miliónov eur, šikany
miliónov ľudí a bližšie nezistených ďalších následkov dokázať, čo sme vedeli už predtým: že
na Slovensku je presne neurčený počet ľudí nakazených koronavírusom a štát nevie čo ďalej

Aby sme boli spravodliví: plošným testovaním občanov Slovenska sa zrejme podarí dočasne znížiť
počet infikovaných, a teda pravdepodobne na nejaký čas sa znížia aj denné prírastky úmrtí. Dá sa
teda povedať, že sa tým, prinajmenšom dočasne, asi zachráni určitý počet ľudských životov. Za to
naozaj patrí vďaka všetkým, ktorí v záujme dosiahnutia tohto cieľa obetovali svoju energiu, voľný čas,
pohodlie a tiež aj bezpečnosť, vzhľadom na to, že akcia bola sprevádzaná rizikom nakazenia.

Premiér a jeho ľudia informovali o akcii ako o bombastickom úspechu a zo štatistických dát
vyvodzovali závery o tom, koľko životov akcia zachránila. Je tu však problém: tak ako to konštatovala
aj prezidentka Čaputová, plošné testovanie je iba prostriedkom, ako rozložiť šírenie nákazy v čase.
Skutočný zmysel by malo vtedy, keby za ním nasledovali opatrenia, ktoré by koronavírusovú
pandémiu  ďalej potlačili, prípadne úplne ukončili.

Lenže my takéto riešenia poruke nemáme. A preto výsledkom podobných akcií je iba návrat do
situácie spred niekoľkých dní alebo niekoľkých málo týždňov, po ktorom bude nasledovať
pravdepodobne podobný vývoj ako bol ten doterajší – teda, že v priebehu niekoľkých dní či málo
týždňov počet nakazených a počty koronových úmrtí sa opäť dostanú tam, kde boli pred testovaním.
O to skôr, že podľa odborníkov sa s klesajúcou teplotou infekčnosť vírusu bude zvyšovať.

Tá podstatná otázka teda znie, či nám tento odklad o niekoľko dní či málo týždňov stál za tých 52
miliónov eur na testy, ďalšie milióny za iný materiál, stany, organizáciu, pohonné hmoty, príplatky
účastníkom a celý rad ďalších položiek a vynaloženú námahu všetkých tých dobrých a obetavých ľudí,
ktorí sa do akcie zapojili, ak sa v konečnom dôsledku s oneskorením niekoľkých dní alebo málo
týždňov stane to isté, čo by sa stalo aj bez testovania. A či by sa pre zdravie obyvateľstva nedalo za
tie peniaze urobiť niečo užitočnejšie.
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 Sú tu viaceré ďalšie komplikácie

Nehľadiac na celý rad komplikácií, ktoré testovanie prinieslo, ako je možnosť nakaziť sa pri
samotnom testovaní, či nespoľahlivosť a údajná necertifikovanosť samotných testov. Okrem toho sa
zdá, že si vláda plošným testovaním tak trochu strelila do vlastnej nohy.

Testovanie totiž v plnej nahote odhalilo problém, na ktorý poukazuje dlhý rad ľudí naprieč celým
politickým spektrom: buď testy neukazujú pravdu, alebo je premorenie Slovenska len jedno percento
– a to podľa mnohých nie je situácia, pre ktorú by bolo treba zavádzať núdzový stav. „Potom môžeme
mať núdzový stav kvôli akejkoľvek inej chorobe. Onkologických ochorení je na Slovensku viac ako
tohto. Matovič by preto mal hneď ráno núdzový stav zrušiť. On to však určite neurobí. Verejné
obstarávania ako to pri tej trnavskej firmičke sú možné len cez núdzový stav,“ hovorí poslanec
Národnej rady Tomáš Taraba.

Napriek tomu všetkému, oveľa zhovievavejšie by sa dalo na túto akciu pozerať, ak by išlo premyslený
krok, ktorý by vzišiel z odbornej debaty, a na ktorom by existoval celospoločenský konsenzus. Ibaže 
toto nie je ten prípad: naopak, sprevádza ho celý rad podivných až škandalóznych okolností.

Dvaja hlavní protagonisti tohto príbehu, premiér Igor Matovič a minister obrany Jaroslav Naď (obaja
OĽaNO) pri plánovaní použitia armády odignorovali prezidentku ako vrchnú veliteľku armády, pri
zapojení cudzích vojsk do akcie na našom území premiér odignoroval aj Národnú radu, ktorá podľa
ústavy musí schvaľovať pobyt cudzích vojsk na našom území. (Pamätáme sa, ako to dopadlo pred 52
rokmi, keď si politici dovolili k nám na pomoc pozvať cudzie vojská…)

Podľa poslanca Tarabu tí, ktorí vymysleli a zrealizovali túto akciu, zrejme spáchali trestný čin
prekročenia právomoci verejného činiteľa a možno aj verejného ohrozenia, keďže odbery môže podľa
zákona robiť len kvalifikovaný zdravotnícky personál v na to určených a materiálne primerane
vybavených miestach.

Situácia nahráva konšpiračným teóriám

Vzhľadom na uvedené okolnosti niet divu, že situácia je napätá a medzi ľuďmi sa šíria rôzne jóbovky.
Tak napríklad sa šušká, že údajne až 1500 štátnych policajtov (alebo podľa iných zdrojov až dvakrát
toľko, pričom ďalší pribúdajú) sa chystá dať výpoveď, pretože sú proti tomu, čo sa deje a odmietajú
sankcionovať ľudí za to, čo by robili aj oni, keby neboli v službe.

Všetky vzorky z odberov sa údajne majú zhromažďovať na nejakej vojenskej základni, vraj preto, že
majú byť všetky odborným spôsobom zničené. Nuž, niekomu by mohla napadnúť aj taká myšlienka, či
by nebolo možné celú tú obrovskú vzorku DNA celej populácie využiť pre nejaký bohumilý výskum…

Tiež sa šušká aj o prítomnosti vojenských mikrobiológov a lekárov z US-Army na Slovensku. Česká
republika už podpísala kontrakt o príchode 28 vojenských lekárov z Texasu a Nebrasky, tamojší
parlament mal drobný problém s tým, že americká strana trvala na tom, aby sa na amerických
vojakov počas ich pobytu v ČR nevzťahovali české zákony (Američania to tak majú všade vo svete, to
je ten ich rešpekt k demokracii a suverenite iných štátov v praxi). O pobyte podobnej americkej
skupiny na Slovensku však nie sú informácie.

Slovenský experiment na miliónoch ľudských pokusných králikov mali pozorne sledovať aj britskí
zdravotnícki komisári. A po testovacom víkende v SR mali údajne prijať rozhodnutie neskúšať
napodobniť Slovensko a radšej ísť do štandardného „lockdownu“. Podobne aj v Českej republike
radšej volia „plošné testovanie“ iba v domovoch pre seniorov.



Slovensko tak zostáva v celej Galaxii zatiaľ jedinou krajinou, ktorá použila pri boji proti
koronavírusovej pandémii plošné testovanie celej populácie. A je možné, že ostane aj poslednou, čím
si Igor Matovič vyslúži nehynúcu slávu. Adolf Hitler mal svoju olympiádu, Klement Gottwald mal
spartakiádu a Igor Matovič? Aj ten má svoj večný pomník: svoju slávnu celoplošnú koroniádu.
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